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Rozsáhlá těžba štěrkopísku a její možné důsledky na zdroje vody byla tématem včerejší
veřejné diskuze v Bohaticích na Českolipsku. Kromě vedení obce se jednání s místními
obyvateli zúčastnili i náměstek hejtmana LK pro životní prostředí Josef Jadrný, českolipský
ekolog Miroslav Hudec a Alexandra Píšková z vodoprávního úřadu MěÚ Česká Lípa.

„Soukromý investor chce sice štěrkopísek těžit v okrajové neobydlené části v Pertolticích pod Ralskem,
ale na hranici katastru Bohatic. Místní obyvatelé se obávají toho, že kvůli těžbě přijdou o vodu ve
studních. Společně jsme proto hledali možnosti, jak proti tomu bojovat a postupovat dál,“ uvedl
náměstek Jadrný s tím, že bude stát za postojem obce.
Těžební společnost už v září loňského roku nabídla, že studně zhruba u čtyřiceti domů, kde
hrozí problémy, na vlastní náklady prohloubí. To ale podle náměstka Jadrného není řešení.
„Obci jsem navrhl, aby si nechala vybudovat vodovod napojený na město Zákupy. Ministerstvo
zemědělství na jejich výstavbu poskytuje dotace. Obcím, které ji získají, pak kraj dokáže nabídnout
spoluúčast,“ doplnil.
Negativní dopady případné těžby na kvalitu i množství povrchové i podzemní vody potvrdila i
Alexandra Píšková z vodoprávního úřadu. Zároveň podotkla, že úřad již dříve upozorňoval na
nutnost vybudovat v obci vodovod. 


